
Protokół Nr XVII
z XVII sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 30 grudnia 2004r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy-  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 1200, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 12, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W  obradach  uczestniczyli:  wójt-  Bernard  Stein,  sekretarz-  Anna  Fabrowska,  skarbnik- 
Barbara Olejnik, radca prawny – Andrzej Domański,  oraz goście –              p. Halina Owsik,  
p. Dorota Domańska, p. Zofia Miernik, p. Waldemar Wojewoda, p. Marzanna Karpińska i 
sołtysi Gminy. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.
Porządek  obrad  radni  otrzymali  wraz  z  zaproszeniem  na  sesję.  Przewodniczący 

wyjaśnił,  iż  w porządku  obrad  początkowo znalazł  się  punkt,  dotyczący  nadania  imienia 
Gimnazjum  w  Klukach.  Punkt  ten  został  wykreślony,  ponieważ  zgodnie  ze  Statutem 
Gimnazjum wniosek musi być złożony przez radę pedagogiczną, rodziców i uczniów.
O godzinie 1210 przybył radny R. Śniady.
Radni nie wnieśli uwag. Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru banku dokonującego obsługę bankową budżetu 

Gminy Kluki.
7. Podjęcie uchwały w sprawie   wydatków budżetu Gminy  Kluki, które nie wygasają 

z upływem roku budżetowego.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  przyznawania:  dodatku  motywacyjnego, 

funkcyjnego,  za  wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe,  godziny  zastępstw  doraźnych  i  zajęcia  wykonywane  w  dniu 
wolnym  od  pracy  oraz  nagród,  a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i 
wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół 
prowadzonych przez Gminę Kluki.

10. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu wieczystym.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  w  Domu 

Nauczyciela w Parznie.
12. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.
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Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – B. Stein powiedział, iż w okresie międzysesyjnym:

1. Nastąpił odbiór częściowy drogi w Zarzeczu;
2. Dokonane zostało rozliczenie termorenowacji Urzędu Gminy w Klukach oraz Szkoły 

Podstawowej w Kaszewicach;
3. Nastąpiło  podpisanie  aktu  notarialnego na  przejęcie  Ośrodka  Zdrowia  w Klukach. 

Wartość   szacunkowa  ośrodka  wynosi  158  tys.  zł.  W ślad  za  tym  ze  Szpitalem 
Wojewódzkim  w  Bełchatowie  prowadzone  były  negocjacje  i  ustalenia  odnośnie 
przekazania

4. 9  i  23  grudnia  odbył  się  Zarząd  i  walne  Związku Komunalnego Gmin z  siedzibą 
w Kleszczowie.  Budżet  na  przyszły  rok  nie  został  zatwierdzony.  Wstrzymanie  się 
z  jego  przyjęciem  spowodowane  jest  brakiem  ostatecznego  rozwiązania  sprawy 
schroniska  dla  zwierząt.  Związek  wystąpił  do  gmin  o  współfinansowanie,  jednak 
żadna z gmin nie podjęła tego tematu.

O godzinie 1215 przybył radny K. Sikora.
5. Odbyło  się  nadzwyczajne  walne  Zgromadzenie  wspólników  Bełchatowsko 

Kleszczowskiego Parku Technologiczno Przemysłowego, nastąpiły zmiany w umowie 
spółki, poprzez rozszerzenie działalności o szkolenia, zmieniono wynagrodzenie Rady 
Nadzorczej oraz został zmieniony jej skład osobowy.

6. Została  podsumowana  akcja  „Sprzątanie  Świata”.  Szkoły  z  terenu  naszej  Gminy 
również zostały nagrodzone.

7. Dokonano  uzgodnień  ze  Związkami  zawodowymi  nauczycieli,  dotyczących 
regulaminu wynagrodzeń nauczycieli.

8. Przeprowadzono negocjacje z PZU w sprawie ubezpieczeń strażaków, zgodnie z nową 
ustawą.  Dla  strażaka  oraz  jego  rodziny,  w  przypadku  gdyby  doszło  do  jakiegoś 
wypadku  w  trakcie  gaszenia  pożaru  to  Gmina   wypłaca  odszkodowania,  renty. 
Wynegocjowano  kwotę   60  zł  od  strażaka.  Wójt  zaproponował,  aby  ubezpieczyć 
przede wszystkim straż będącą w krajowym systemie ratownictwa drogowego.

9. W grudniu zostały sprzedane 3 lokale mieszkalne w Agronomówce na łączną kwotę 
8.496 zł, natomiast do spłaty w ratach pozostało jeszcze5.638 zł.

10. W dniu wczorajszym nastąpiło protokolarne przekazanie ośrodka. My przejmujemy 
ośrodek, jako ośrodek, nie przejmujemy sprzętu. Sprzęt może wykupić podmiot, który 
prowadzi tam działalność.

11. Zakończone zostały  prace  polegające  na  oczyszczeniu  rzeki  Stawki  na  odcinku w 
Imielni oraz wykonano dwa przepusty, w kierunku Parzna.

12. Zostały  wyremontowane  przystanki  –  w  Podwódce,  Klukach,  Parznie,  Ścichawa, 
Strzyżewice, Słupi. Zostało również oznakowanie dróg.

13. Wójt powiedział,  iż podpisał petycję do dyrektora szpitala w celu pozostawieni tej 
ilości łóżek na oddziale opieki paliatywnej, która była dotychczas.

14. Zostały zakupione3 nowe stoły do gry w tenisa..
15. Trwają prace końcowe przy budowie chodnika w Klukach.

Wójt  poinformował  również,  iż  otrzymał  ofertę  przekazania  nam  oczyszczalni  ścieków 
i kotłowni w bloku po byłym PGR. Decyzja w tej sprawie zostanie jednak podjęta w okresie 
późniejszym.

W związku z tym, iż jest to ostatnia sesja Wójt przedstawił krótkie podsumowanie 
roku 2004. Projekt budżetu na 2004 zakładał po stronie dochodów kwotę - 4 mln. 900 tys., 
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wydatki -5 mln. 300 tys. Kończymy rok dochodami w wysokości - 6 mln. 373 tys., natomiast 
wydatki stanowiły kwotę – 6 mln. 555 tys.. Wzrost budżetu nastąpił o kwotę 1.450.000 zł. 
Wydatki inwestycyjne stanowią  27,7 %.

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Skarbnik – B. Olejnik – powiedziała, iż projekt uchwały uległ niewielkiej zmianie. 

W  dochodach  doszła  jedna  pozycja  na  kwotę  14.482  zł  –  są  to  środki  wynikające 
z  Porozumienia  spisanego  pomiędzy  Gminą  Kluki  a  Programem  Aktywizacji  Obszarów 
Wiejskich. Te pieniądze są zsynchronizowane z Programem, one nie wpłynęły do budżetu 
w 2004r. .
Skarbnik  –  B.  Olejnik  szczegółowo omówiła  wszystkie  zmiany w planie  dochodów oraz 
w planie wydatków. Zmiany wynikają m.in. ze zmniejszenia dochodów z tytułu sprzedaży 
nieruchomości, z tytułu mniejszych wpływów z podatków od spadków i darowizn, z tytułu 
udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, mniejsze będą również dochody z tytułu 
odsetek. Zwiększenie nastąpi natomiast  z tytułu zwiększenia subwencji o kwotę 26.200 zł, z 
tego 25.000 zł  na wyposażenie placówek nowowybudowanych w zakresie oświaty i 1200 zł 
na urządzenie gabinetu profilaktycznego. One pojawią się w wydatkach,  kwota ta  została 
podzielona w ten sposób, 15 tys. na  wyposażenie Szkoły Podstawowej, w Klukach, a 10 tys. 
do Gimnazjum, 1200 na wyposażenie gabinetu profilaktycznego. Zwiększenia i zmniejszenia 
w planie dochodów stanowią kwotę 30.470zł.
Zmiany w wydatkach, tzn. ogółem zwiększenia i zmniejszenia stanowią kwotę 104.435 zł. 
Wynikają  one  m.in.  ze  zmniejszenia  wydatków  inwestycji  –  budowa  drogi  w  Zarzeczu, 
zlikwidowana  jest  rezerwa  na  drogi,  zmniejszenia  wydatków  związanych  z  egzekucją 
podatku, na dożywianie dzieci, na oświetlenie uliczne.
Radna E. Siewiera spytała dlaczego nastąpiło zmniejszenie na dożywienie dzieci.
Skarbnik  odpowiedziała,  iż  kierownik  GOPS  złożyła  wyjaśnienie,  że  nie  było  aż  takich 
potrzeb. W momencie planowania wydatków brano pod uwagę to, iż zostanie uruchomiona 
stołówka. 
Następnie Skarbnik omówiła załącznik inwestycyjny do uchwały. W załączniku pojawia się 
nowe zadanie – wyposażenie świetlicy w SP w Klukach, ze środków na nowowybudowane 
placówki i taki samo zadanie dla Gimnazjum.
Plan budżetu  po zmianach  wynosi:

1) dochody - 6. 387.753 zł;
2) wydatki – 6. 557.133 zł.

Wójt  –  Wyjaśnił,  iż  Policja  dostała  dofinansowanie  do  samochodu,  o  więcej  nie  prosili, 
dlatego zostały niewykorzystane środki.
 Informację o przyznaniu środków na doposażenie Gimnazjum i SP dostaliśmy w ostatnich 
dniach roku, aby wykorzystać te środki trzeba stosować ustawę o zamówieniach publicznych, 
mając na to 2 dni. Jest to niemożliwe do zrobienia, stąd te środki muszą przechodzić na rok 
następny., po to aby można je było wykorzystać.
Pytań do budżetu nie było.
Projekt uchwały odczytała Skarbnik B. Olejnik.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 35/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

 w sprawie zmian w budżecie
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
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Punkt  6  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  banku  dokonującego  obsługę  bankową 
budżetu Gminy Kluki.

Przewodniczący zwrócił się do radnych, aby w projekcie dokonali poprawki poprzez 
zmianę słowa „w trybie” na „w związku”. 
Radca A. Domański wyjaśnił,  iż z ustawy o finansach publicznych wynika,  iż  „Bankową 
obsługę budżetu jednostki  samorządu terytorialnego wykonuje bank wybrany przez organ 
stanowiący danej jednostki w trybie określonym w przepisach o zamówieniach publicznych”. 
Nowa ustawa – Prawo zamówień publicznych w art. 4 pkt 8 stwierdza, iż ustawy nie stosuje 
się do zamówień, których wartość nie przekracza 6.000 €. Wartość obsługi bankowej, na którą 
składa się głównie koszt prowizji  płaconej bankowi za prowadzenie rachunku bankowego 
gminie kształtuje się, według ustaleń p. Skarbnik na poziomie niższym, wobec tego należy 
wnioskować, iż do wyboru banku nie stosuje się ustawy – Prawo zamówień publicznych. Z 
kolei  ustawa  o  finansach  publicznych  nakazuje  wyłonienia  banku  w  określonym  trybie, 
przewidzianym przepisami PZP. Na zasadzie kompromisu między tymi dwoma regulacjami 
zostało przyjęte rozwiązanie, aby zawrzeć sformułowanie, iż dokonuje się wyboru banku,  w 
związku  z tym, iż nie stosuje się przepisów PZP, wg racjonalnych kryteriów, jakie radni 
uznają za zasadne w tym przypadku.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, iż do obsługi budżetu na rok 2005 został 
wybrany Bank Spółdzielczy Kleszczów, oddział w Klukach.
Pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 36/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

w sprawie wyboru banku dokonującego obsługę bankową budżetu Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie  wydatków budżetu Gminy  Kluki, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego.
Projekt uchwały omówiła Skarbnik – B. Olejnik. Uchwała dotyczy środków na wyposażenie 
zerówek. Zadanie to zostanie zrealizowane do 31 stycznia 2005r.
Radny J. Dymiński spytał, dlaczego nie można było zrealizować tego zadania w 2004r. 
Wójt wyjaśnił, iż środki te nie zostały jeszcze nam przekazane, dostaliśmy tylko informację.
Pytań więcej nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 37/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

w  sprawie  wydatków  budżetu  Gminy  Kluk,  które  nie  wygasają  z  upływem roku  
budżetowego.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  8  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
Pani. M. Parchatko – przewodnicząca Gminnej Komisji do spraw rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie Gminy Kluki przedstawiła sprawozdanie z działalności za 2004r:
1. Na terenie Gminy działa jeden raz w tygodniu - 2 godziny Punktu Konsultacyjnego dla 

osób i rodzin z problemem alkoholowym w Klukach.
2. Dofinansowany jest „Telefon Zaufania" działającego przy Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie w Bełchatowie.
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3. Zakup broszur o tematyce profilaktyki uzależnień - „Poradnik dla rodziców".
4. Zakup dla szkół kaset wideo z zakresu uzależnień - profilaktyka / Gimnazjum w Klukach /.
5. Profilaktyka w szkołach na terenie Gminy Kluki.
A. Szkoła Podstawowa w Parznie:
- dofinansowanie do biwaku profilaktycznego na Słoku (zakup materiałów do zajęć i nagród
w konkursach profilaktycznych),
- program profilaktyczny „Jak ja na to patrzę",
- zajęcia profilaktyczne - wykłady - w ramach „wychowania do życia w rodzime",
- akcja letnia „Bliżej  Siebie" / sfinansowanie zajęć terapeutycznych, zakup materiałów do 
zajęć
i sfinansowanie posiłków regeneracyjnych /,
- dyżury pedagoga w Szkole - sfinansowanie.
B. Szkoła Podstawowa w Klukach:
- program profilaktyczny „45 minut z życia alkoholika",
- zakup materiałów do konkursu „Co w zamian" oraz nagród,
-  zakup materiałów do konkursów na 3 wycieczkach po Ziemi Sieradzkiej,  Piotrkowskiej
i do Krakowa oraz nagród w konkursach profilaktycznych,
- zakup książek z zakresu profilaktyki uzależnień do biblioteki szkolnej,
- dofinansowanie do obozu wędrownego / nagrody w konkursach, posiłek regeneracyjny /
- dyżury pedagoga - sfinansowanie,
- akcja letnia „Bliżej  Siebie" / sfinansowanie zajęć terapeutycznych, zakup materiałów do 
zajęć i sfinansowanie posiłków regeneracyjnych /.
C. Szkoła Podstawowa w Kaszewicach:
- program profilaktyczny „Jak ja na to patrzę",
-  sfinansowanie  biwaku  profilaktyczno  -  rozwojowego  dla  dzieci  z  rodzin  zagrożonych
patologią- Słok,
- Rajd „Barwy jesieni" - materiały do zajęć oraz nagrody w konkursach profilaktycznych -
sfinansowanie,
- dyżury pedagoga w szkole - sfinansowanie,
- akcja letnia „Bliżej  Siebie" / sfinansowanie zajęć terapeutycznych, zakup materiałów do 
zajęć i sfinansowanie posiłków regeneracyjnych /.
D. Gimnazjum w Klukach:
- program profilaktyczny „Człowiek cienia",
- nagrody w konkursie „Młodość - trzeźwość" - sfinansowanie,
- zakup nagród w konkursach profilaktycznych podczas biwaku w Karpaczu oraz materiałów
do zajęć i posiłków regeneracyjnych,
-  zakup materiałów do zajęć oraz nagród w konkursach profilaktycznych podczas biwaku
w Białej nad Pilicą,
- zakup filmów edukacyjnych - 7 kaset
- akcja letnia „Bliżej  Siebie" / sfinansowanie zajęć terapeutycznych, zakup materiałów do 
zajęć i sfinansowanie posiłków regeneracyjnych /,
- dyżury pedagoga - sfinansowanie.
6. Kontrola placówek handlowych na terenie Gminy sprzedających napoje alkoholowe.
7. Motywowanie dl leczenia odwykowego osób, które zostały do Komisji.
8. Kierowanie do Sądu dokumentów o nakaz leczenia odwykowego.
Komisja w 2004r. miała do wykorzystania kwotę ok. 53 tys. zł, z czego zostało wykorzystane 
ok. 37 tys. zł.
Radny J. Dymiński – Na czym polegają dyżury pedagoga?
P. Parchatko - Dyżury są raz w tygodniu przez 2 godziny, w każdej szkole. Korzystają dzieci 
z różnymi problemami, są to spotkania indywidualne.
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P. H. Owsik – Są dzieci, które mają różne problemy, często powodem jest alkohol w domu. 
Specjalistyczna pomoc pedagoga służy pomocy dzieciom. Często na spotkania umawiani byli 
również rodzice wraz z dziećmi. Od września nie ma już dyżurów, ponieważ na ten cel brakło 
środków.
Radna E. Siewiera  – zaproponowała, aby zwiększyć środki na zadania realizowane przez 
szkoły,  a  zmniejszyć  środki  na  funkcjonowanie  komisji  oraz na  współdziałanie  z  Policją, 
Kościołem. 
Radny – J. Dymiński – spytał, co komisja robi na swoich spotkaniach.
Pani M.Parchatko  – powiedziała,  iż  komisja zbiera  się w razie  potrzeb.  Przewodnicząca 
zaproponowała, aby zmniejszyć środki na współdziałanie z Policją, Kościołem, ponieważ w 
tej chwili organizacje te nie składają żadnych wniosków. 
Radny J. Konieczny - zaproponował przerwę, aby przedyskutować tę sprawę.
Przewodniczący – odpowiedział, iż przerwa będzie o godzinie 1400. Czas na dyskusję w tej 
sprawie jest w trakcie obrad.
Wójt – Komisja  Infrastruktury na jednym ze  swoich posiedzeń zajmowała się  tylko tym 
tematem, wobec tego dobrze by było, aby przedstawiła swoje  stanowisko.
Przewodnicząca D. Stankowska  - powiedziała, iż Komisja Infrastruktury  zapoznała się z 
przedstawionym Programem. Komisja większych zastrzeżeń nie miała, wątpliwości zostały 
wyjaśnione.  Uwaga  dotyczy  tylko  składu  komisji,  tzn.,  aby  członkowie  komisji  byli  tak 
wybierani,  aby  posiadali  dobra  znajomość  środowiska.  Znajomość  która  pozwoli  na 
samodzielne zgłaszanie na leczenie, a nie tylko czekała na wnioski rodziny, czy sąsiadów. 
Znajomość środowiska powinna przyczynić się do zwiększenia skierowań osób na leczenie. 
Wniosek  Komisji  Infrastruktury  jest  taki,  aby  Komisja  ds.  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych zajęła się bardziej osobami dorosłymi. 
P.  Parchatko –  Komisja  nie  ma  takiej  możliwości,  byłoby  to  możliwe,  gdyby  zostały 
wypracowane jakieś instrumenty prawne.
Radny M. Owsik – potwierdził, iż to nie jest takie proste, aby skierować kogoś na leczenie. 
Musi być zgoda tej osoby.
Radna D. Stankowska – aby Komisja podjęła pewne działania, np. w sytuacji gdy ktoś jest 
trzy razy karany za jazdę pod wpływem alkoholu i są na to dowody.
Wójt – Musi być zgoda zainteresowanego. Pomoc ma polegać na przekonaniu takiej osoby 
żeby podjęła leczenie.
P. Parchatko – wyjaśniła w jakiej sytuacji jest przymus leczenia. Komisja na wniosek wysyła 
wezwanie o stawienie się takiej  osoby na komisje.  Komisja ma na celu motywowanie tej 
osoby do leczenia. Jeśli się zgłosi, ma możliwość wyboru formy i miejsca leczenia, wówczas 
ustalany jest termin, kiedy ma się zgłosić na leczenie. Natomiast jeżeli się nie zgłosi 2 razy na 
komisję,  robiony  jest  wywiad  środowiskowy  i  komisja  wtedy  kieruje  sprawę  do  sądu. 
Doprowadzić  można  po  sprawie,  gdy  będzie  ustanowiony  kurator,  nakaz  leczenia, 
wyznaczony termin leczenia.
Radny  J.  Konieczny –  stwierdził,  iż  najmniejsze  możliwości  są  w  zapobieganiu 
alkoholizmowi przez osoby, które piją.
Wójt  – poprosił  o przedstawienie  propozycji  -  na co i  w jaki sposób środki  te mają być 
wykorzystane, zgodnie z ustawą.
Radny B.  Trzmiel –  zgłosił  propozycje  odnośnie  wynagrodzenia  członków komisji,  tzn. 
przewodniczący – 100% diety radnego, członkowie zaś 50% diety radnego.
P. Parchatko - - Przewodnicząca jest odpowiedzialna za pracę komisji, jednak członkowie w 
przypadku wpłynięcia wniosku czy podziału środków również muszą wykonać dużo pracy. 
Podział czynności jest taki, że każdy ma określone obowiązki.
Radna E. Siewiera – zapis w programie stanowi,  iż nie więcej niż 100% diety radnego, 
wobec tego wójt może ustalić mniejszy %, w zależności od wniesionego wkładu pracy.
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 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały z uwzględnioną zmianą podziału środków.
Za przyjęciem głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 38/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.
 sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
 i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 9 -  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego,  
funkcyjnego, za wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  
godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród, a  
także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  
mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Kluki.

Wójt –  regulamin  zgodnie  z  ustawowym  obowiązkiem  był  przedyskutowany 
i  uzgodniony  ze  związkami  zawodowymi  nauczycieli.  Regulamin  ten  odbiega  od 
ubiegłorocznego  w  tym,  że  naliczenia  procentowe  zostały  zastąpione  kwotowymi.  Takie 
rozwiązanie czyni pewne oszczędności w stosunku do roku ubiegłego. Związki zawodowe, 
mimo  pewnych  oporów  zaopiniowały  te  zmiany  pozytywnie.  Jeżeli  nie  byłoby  takiego 
uzgodnienia nauczyciele weszliby w spór zbiorowy. 
Radny –  B.  Trzmiel –  zgłosił  uwagę  do  zapisu  w uchwale,  że  „Rada  Gminy Kluki  po 
uzgodnieniu  ze  związkami  zawodowymi  ustala  co  następuje”,  jest  to  zapis  niezgodny 
z prawdą, ponieważ to nie Rada prowadziła negocjacje.
Radca prawny A. Domański – jest zapis w art. 30 ust. 6a ustawy o systemie oświaty, który 
expressis  verbis nakazuje  podjęcie  uchwały  po  uzgodnieniu  ze  związkami  zawodowymi, 
dlatego w podstawie prawnej  tej uchwały musi być taki zapis, aby uchwała nie była dotknięta 
bezwzględna wadą nieważności. Uzgodnienia prowadził organ prowadzący szkoły.
Wójt  –  Jest  to  projekt  uchwały  z  wynegocjowanym  stanowiskiem  ze  związkami 
zawodowymi. Wójt powiedział, iż nie wyobraża sobie prowadzenia takich negocjacji na sesji.
Radca  prawny  A.  Domański  –  prezentowany  projekt  regulaminu  jest  uzgodniony  i 
stanowisko związków zawodowych jest w nim uwzględnione. Jeżeli Rada zmieni projekt, to 
też musi on zostać zaopiniowany przed uchwaleniem.
Przewodniczący  Rady  – Nie  uchwalenie  uchwały  na  tej  sesji  byłoby  niekorzystne  dla 
Gminy.
Radny K. Sikora – powiedział, iż porównywał w innych gminach, regułą jest, że tam gdzie 
dodatek funkcyjny jest troszkę wyższy, dodatek motywacyjny wynosi 5 %. Radny stwierdził, 
iż na przyszłość trzeba się nad tym zastanowić, ponieważ 5% to żadna motywacja.
Radna E. Siewiera – spytała od czego uzależniony jest dodatek funkcyjny.
P. M. Karpińska – Dodatek funkcyjny dla dyrektora szkoły ustala uznaniowo Wójt.
Wójt – Wysokość dodatku podyktowana jest ilością oddziałów.
Radny  –  J.  Dymiński –  spytał  o  czas  trwania  dodatku  motywacyjnego  i  nagrody  ze 
specjalnego funduszu nagród.
Zagadnienia te wyjaśnił Wójt.
Więcej pytań i uwag ni e było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu (Radnej D. Stankowskiej nie 
było w trakcie głosowania).
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Uchwała Nr 39/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

w sprawie regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za 
wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny ponadwymiarowe, 
godziny zastępstw doraźnych i  zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy 
oraz  nagród,  a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania 
nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół  prowadzonych 
przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt  10 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  działek  będących  w  użytkowaniu 
wieczystym.

Wójt – Został złożony wniosek przez Gminną Spółdzielnię w Klukach o wyrażenie 
zgody na sprzedaż 3 działek, będących pod dwoma sklepami.
Radny M. Owsik – Na jednej z sesji radni wyrażali zgodę na wydzielenie działki, pod sklep 
dla GS, z placu Słonecznego, na osiedlu Leśnym. Czy coś w tej sprawie się dzieje.
Wójt – Na razie nic w tej sprawie się nie dzieje.
Radny J. Dymiński -  spytał, pod którym sklepem jest działka wskazana w Klukach.
Wójt  wyjaśnił,  iż  chodzi  o  sklep  koło  Domu Kultury,  który  jest  posadowiony na  dwóch 
numerach działek.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za wyrażeniem zgody na sprzedaż działek będących w użytkowaniu wieczystym, na rzecz 
Gminnej Spółdzielni głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 40/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu wieczystym.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt  11 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  w  Domu  
Nauczyciela w Parznie.
Wójt – Został złożony wniosek przez  lokatora, który wyraził chęć zakupu.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 41/XVII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 grudnia 2004r.

w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż lokali w Domu Nauczyciela w Parznie.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 12 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
W tym punkcie nie było uchwał.

O godzinie 1345 Przewodniczący zarządził przerwę do godziny 1400.
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady.

Punkt 13 i 14 - Interpelacje i wolne wnioski oraz  Sprawy różne
Przewodniczący  Rady  powitał  p.  Tomasza  Karolaka  –  Prezesa  Bełchatowsko  – 

Kleszczowskiego Parku  Przemysłowo Technologicznego.
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P. T. Karolak – powiedział, iż Park działa od 19 listopada 2003r. . Kapitał spółki wynosi 6 
mln. 940 tys. zł. Gmina Kluki posiada udziały w spółce w wysokości 10.000 zł, resztę posiada 
Politechnika  Łódzka,  Fundacja  Rozwoju  Gminy  Kleszczów,  Elektrownia  „Bełchatów”, 
Kopalnia  „Bełchatów”,  Miasto  i  Gmina  Bełchatów.  W  tej  chwili  trwa  zarejestrowanie 
i  zmiana  umowy  spółki,  kapitał  będzie  podwyższony  o  370.000  zł,  ponieważ  taka  chęć 
wyraziła Gmina Rząśnia.
Prezes przybliżył radnym na czym polega działalność Parku, jakie zadania są realizowane. 
Prowadzone  są  także  rozmowy  z  inwestorami,  którzy  są  zainteresowani  prowadzeniem 
działalności,  również  na  terenie  Gminy  Kluki.  Nikt  nie  wierzył  co  mogą  dać  Parki 
przemysłowe, ale w tej chwili wszyscy zauważyli, że jest możliwość pozyskania dotacji i to 
w wysokości 87,5%inwestycji. Oczywiście nie jest łatwo, trzeba spełnić określone warunki. 
Park złożył  dwa projekty,  m.in.  na studia  wykonalności.  Park w pierwszym rzędzie  chce 
wykonać studia wykonalności dla terenów, które zostały zgłoszone do Parku, aby uzyskać 
środki na uzbrojenie.
Park złożył również wniosek inwestycyjny, który został zaopiniowany pozytywnie, a dotyczy 
budowy inkubatora + zaplecze socjalne. Będą to inkubatory technologiczne. Każdy kto będzie 
chciał wdrożyć nową technologię, Park na preferencyjnych warunkach pomoże założyć firmę, 
opracować biznes plan.
Inwestorzy pytają o tereny, ale są bardzo wymagający, tereny muszą być uzbrojone, a poza 
tym pytają o zwolnienia w podatkach. Gmina Kluki nie ma takiego zwolnienia. Pan Karolak 
poddał pod rozwagę radnym, aby podjąć taką uchwałę.
Radna D. Stankowska  – my uzbrajamy teren,  wchodzi inwestor,  zwalniamy go podatku, 
a co z tego mamy?
Prezes Karolak – przede wszystkim miejsca pracy oraz udział w podatku dochodowym od 
osób fizycznych.
Radna Stankowska – Czy można zastrzec w umowie, że będą to pracownicy z terenu naszej 
Gminy.
Wójt – W przypadku specjalistów, którzy stanowią filar danej firmy na pewno to nie będzie 
możliwe.
Prezes Karolak – Miasto Bełchatów zastrzegło sobie w umowie kilka miejsc pracy.
Radny – B. Trzmiel – Czy Gmina ma możliwość wyboru inwestora.
Wójt – pozyskać inwestora nie jest proste. Pytających jest wielu, ale często kończą się tylko 
zapytanie. Trzeba uzbroić się w cierpliwość.
Więcej pytań i uwag w tej sprawie nie było.

Przewodniczący rady – powiedział, iż korzystając z § 21 pkt 1 i § 98 pkt 5 Statutu 
Gminy wnioskuje o ustalenie górnej granicy posiedzeń stałych komisji Rady, ponieważ to co 
ostatnio się dzieje jest nie do przyjęcia. Przewodniczący zaproponował, aby ograniczyć do 10 
w roku.
Komisji rewizyjnych było – 16, Infrastruktury – 12, Budżetu i Finansów – 6.
Przewodniczący Rady – powiedział, iż robił rekonesans, jak to jest w innych gminach, i 
niestety w żadnej gminie tak się nie dzieje, jak u nas.
Radny J.  Konieczny  -   Komisja  Rewizyjna  podlega  innym regułom,  może  wypaść  coś 
takiego, że komisja będzie musiał podjąć jakiś temat, którego wcześniej nie planowała. To nie 
jest tak, że można zaplanować 7, bo okaże się, że będzie 15.
Radny powiedział, że może być mniej, tylko należy dopracować program na komisjach, tak, 
aby  to  co  zostanie  ustalone  na  komisji,  było  respektowane  przez  Wójta,  Bi  u  nas  ta 
koordynacja jest bardzo słaba.
Radna  E.  Siewiera  –  stwierdziła,  iż  spotkania  komisji  rewizyjnej  są  bardzo  słabo 
przygotowane. Członkowie komisji przed spotkaniem nie wiedzą co będzie tematem komisji.
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Radny J.  Konieczny – Komisja  Rewizyjna  nie  może podawać na  wyrost,  jakim tematem 
będzie się zajmować. Naczelnik Wydziału kontroli RIO, p. Walczak na szkoleniu powiedział, 
że wystarczy 2 dni przed komisją, kontrolą. Tydzień wcześniej nikt nie będzie wiedział co 
będzie kontrolowane.
Radny M. Owsik – członek komisji w takiej sytuacji nie może przygotować się.
Radny H. Kęsy  – powiedział, iż jest plan pracy, wg którego komisja postępuje, natomiast 
mogą  być  kontrole  wyrywkowe  i  wtedy  można  ustalić  na  poprzednim  spotkaniu,  czym 
komisja chce się zająć, ale to w zależności od sytuacji.
Radny J. Konieczny – działamy wg planu pracy, ale komisja rewizyjna nie musi trzymać się 
kurczowo.
Radny K. Sikora – Jeżeli komisjom brakuje spotkań, to może byłoby słuszne, aby pomyśleć 
nad ryczałtem, wtedy wynagrodzenie jest stałe, a komisja może spotykać się tyle razy ile 
potrzeba.
Radny J. Gawron – powiedział, iż w poprzedniej kadencji był członkiem komisji rewizyjnej 
i nikt nigdy nie miał zastrzeżeń.
Radna D. Stankowska – poparła propozycję radnego K. Sikory.
Przewodniczący Rady powiedział, iż wycofuje swój wniosek a na następną sesję zostanie 
przygotowana odpowiednia kalkulacja.
Radny  M.  Owsik –  zaproponował,  aby  ustalić  limit  spotkań  komisji  do  10,  a  gdyby 
zachodziła taka uzasadniona potrzeba, to wtedy byłoby dodatkowe spotkanie.
Radny J. Konieczny – zgłosił, aby radni mogli korzystać z Internetu.
Przewodniczący powiedział, iż komputery i Internet są w Domu Kultury.

Następnie  głos  zabrała  p.  dyrektor  SP  w  Kraszewicach,  która  złożyła  serdeczne 
podziękowania Wójtowi Gminy oraz Kierownikowi  Gminnego Zespołu Obsługi Szkół , za to 
że została  przeprowadzona tak ważna  dla  szkoły  inwestycja,  dzięki  której  szkoła zyskała 
nowy wizerunek.
Podziękowania złożyła również dyrektor Szkoły Podstawowej p. Halina Owsik, za pomoc 
jaką  szkoła  otrzymała  na  wyposażenie  oraz  za  to  że  została  oddana  część  żywieniowa 
i przedszkolna szkoły.
P.  Karolak –  jest  możliwość  pozyskania  środków  na  budowę  Sali  gimnastycznej,  ale 
najpierw  musi  być  projekt  techniczny.  Zaproponował,  aby  Gmina  wytypowała  jednego 
pracownika na szkolenia w Tyma zakresie, które m.in. będzie organizował BKPPT.
Radny J. Konieczny – zgłosił, aby zakupić system nawadniania na boisko koło szkoły.
Pani H. Owsik – powiedziała,  iż 1,5 roku temu złożony był wniosek w sprawie nadania 
imienia   Szkole  Podstawowej.  Co  dalej  z  tą  sprawą,  ponieważ  cała  procedura  była  już 
przeprowadzona.
Przewodniczący Rady – powiedział, iż stanowisko było takie, aby najpierw wybrać patrona 
gimnazjum, albo zrobić to razem.
W wyniku  dyskusji  przewodniczący  powiedział,  iż  następna  sesja  będzie  poświęcona  tej 
tematyce.
Następnie  przewodniczący  odczytał  pisma,  które  wpłynęły  do  Rady,  pismo  Policji  o 
udzielenie ulgi w podatku oraz prośbę o pomoc finansową dla chorego dziecka.
Sołtys Żelichowa – R. Hibner – zgłosił, aby Gmina zakupiła kolczykownice dla bydła, dla 
każdego sołectwa.
Wójt – odpowiedział,  iż  jest  5 kolczykownic,  ale jeśli  jest  taka potrzeba można dokupić 
więcej.
Radni postanowili, aby zakupić jeszcze 12 kolczykownic.
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Więcej pytań i wniosków nie było.

Punkt 15 - Zakończenie obrad.

O godzinie  1530  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i  zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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